
Перша заступниця голови Комітету з питань гуманітарної та інформаційної політики, член 
Тимчасової спеціальної комісії Верховної Ради України з питань правового статусу ветеранів 
війни. Входить до складу депутатської групи «За майбутнє». 

Facebook: Ірина Констанкевич – офіційна сторінка

ЗВІТУЮ ПЕРЕД 
СВОЇМИ ВИБОРЦЯМИ 
СІЧЕНЬ 2020 року

КОНСТАНКЕВИЧ ІРИНА МИРОСЛАВІВНА –
народний депутат України IX скликання. 
Обрана вдруге у виборчому окрузі №23.

ВИСТУПИ ТА 
БРИФІНГИ У ВР, 

ТЕЛЕЕФІРИ
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 2771 «Про внесення змін до деяких зако-
нодавчих актів України щодо імпле-
ментації положень Конвенції про охорону 
нематеріальної культурної спадщини». 

 2779 «Про внесення змін до статті 4 Закону 
України «Про джерела фінансування 
дорожнього господарства України» 
щодо додаткових джерел наповнення 
територіальних дорожніх фондів».

 2780 «Про внесення змін до Бюджетного 
кодексу України щодо додаткових джерел 
наповнення територіальних дорожніх 
фондів». 

 2818 «Про внесення змін до деяких законів 
України щодо запровадження дієвого 
механізму відповідальності постачальників 
природного газу за обмеження (припинення) 
постачання природного газу споживачам та 
відповідальності виконавців комунальних 
послуг за ненадання комунальних послуг, 
надання їх не в повному обсязі або 
невідповідної якості».

  ЗАРЕЄСТРОВАНІ ЗАКОНОПРОЄКТИ

ЗУСТРІЧІ З 
ВИБОРЦЯМИ,
ОСОБИСТІ ПРИЙОМИ ГРОМАДЯН

ЗАПИТИ, 
ЗВЕРНЕННЯ, 

ЛИСТИ
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4  (В ТОМУ ЧИСЛІ У СПІВАВТОРСТВІ)
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Найважливіші 
події
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Обговорення підготовки відзначення 
150-річчя з дня народження Лесі Українки 
на кафедрі української літератури СНУ 
ім. Лесі Українки з ректором Анатолієм 
Цьосем, проректором Юрієм Громиком. 

Обрання Ірини 
Констанкевич 
співголовою нового 
міжфракційного 
об’єднання «Цінності, 
Гідність, Родина»  
від депутатської 
групи «За майбутнє».

Засідання оновленого складу 
Координаційної ради з питань 
мистецької освіти і науки, яка 
функціонує з 2015 року при 
Національній академії мистецтв 
України. До її складу увійшла Ірина 
Констанкевич.

Участь у засіданні сесії 
Любешівської селищної 
ради. 

У селі Осівці Камінь-Кашир-
ського району відкрили нову 
школу, над залученням ко-
штів на будівництво якої ми 
спільно з громадою працю-
вали з 2016 року.

Камінь-каширців з нагоди 
80-річчя району відзначила 
подяками народного депу-
тата. 

Участь в урочистостях з на-
годи відкриття оновленого 
клубу в селі Городок Мане-
вицького району. 

У 23 окрузі

У селі Троянівка Маневиць-
кого району розділили з 
громадою радість святого 
Водохреща. 

У Любешівському коледжі 
ЛНТУ обговорили з колек-
тивом проблеми освітньої 
сфери, оглянули корпус, який 
обвалився у 2017 році. На-
правлено депутатський запит 
урядовцям з вимогою виді-
лення додаткового фінансу-
вання на ремонт будівлі.

Зустріч з громадою села 
Гірки та учителями ліцею, 
інспектування нового будів-
ництва сучасного закладу 
освіти. У попередній каден-
ції нам вдалося залучити на  
будівництво  нової школи 
у Гірках 735 тисяч гривень 
із фонду соцеконому. Це 
дозволило «розморозити» її 
будівництво. Цьогоріч ма-
ють бути здійснені основні 
будівельні роботи.

У селі Цир оглянули амбула-
торію, яку невдовзі  
відкриють. Уряду направле-
но депутатський запит щодо 
невідкладного дофінансу-
вання проекту, в рамках 
якого будують амбулаторії 
на Волині.
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Топ-5 тем січня

Проти майже 8000 захис-
ників України порушено кримі-
нальні справи.

Захист прав бійців АТО/ООС

Децентралізація 

1

2

Щодо Дебальцевого й досі немає 
жодного офіційного висновку. Не так 
давно створене Міністерство ветеранів 
на діалог з правозахисними організаці-
ями бійців не йде. 

Про це вони розповіли під час бри-
фінгу у Верховній Раді за участі народ-
ного депутата, членкині Тимчасової 
спеціальної комісії Верховної Ради 
України з питань правового статусу 
ветеранів війни Ірини Констанкевич. 
Брифінг організувала депутатська 
група «За майбутнє». 

Нардеп наголосила, що чимало 
питань бійців попередня влада не 
розв’язала.

«Від їх розв’язання у багатьох 
аспектах відмежовується й ниніш-
ня влада. Разом з бійцями АТО/ООС, 
ветеранами, волонтерами ми змушені 
вкотре піднімати проблеми захисників 
політичного, економічного, соціального 
характеру, яких самотужки вони не в 
змозі розв’язати», – зазначила Ірина 
Констанкевич.

«Чому ми, прості громадяни, муси-
мо порушувати болючі для суспільства 
питання бійців, хоча для цього є ціле 
Міністерство ветеранів? Сподіваюся, 
що найближчим часом таки запрацює 
окрема Тимчасова спеціальна комісія 
Верховної Ради, яка розглядатиме 
питання Дебальцевого та Іловайська. 
Адже за всі ці роки фактично жодного 
кроку в цьому напрямку не зроблено», 
– зауважив доброволець та волон-

Децентралізація для розвитку громад чи для галочки?  
Це запитання залишається відкритим. 

24 січня на позачерговому засідан-
ні Верховної Ради України ми могли 
отримати на нього відповідь. Адже 
саме цього дня парламент міг повер-
нутися до розгляду президентського 
законопроєкту про децентралізацію. 
Однак вже 16 січня глава держави 
вирішив відкликати проєкт закону 
2598 «Про внесення змін до Консти-
туції України (щодо децентралізації 
влади)» і скерувати його на доопра-

цювання. Схвалення законопроєкту 
щодо відповідних змін до Конституції 
відбувається у кілька голосувань, а 
на етапі фінального ухвалення зна-
добиться підтримка не менш як 300 
депутатів.

Хоч реформа стосується децен-
тралізації, передбачає, що громади 
мають бути потужними і самостійни-
ми, але в тому варіанті законопро-
єкту, який надано Верховній Раді, 

вони, навпаки, цього позбавляються. 
Фінансово-економічні повноваження 
за утримання закладів освіти, охорони 
здоров’я, культури перекладають на 
громади. Поява інституту префектів 
– це не що інше, як поява наглядачів, 
наділених великими повноваженнями.

«Не дивуюся, що президент від-
кликав законопроєкт. Бо він не готовий 
до впровадження», – зазначила Ірина 
Констанкевич.

тер Богдан Пташник з Камінь-Кашир-
ського району.

 «Уже шостий рік в країні йде 
невизнана війна. Упродовж цього 
часу багато людей різного віку стали 
ветеранами. Для розв’язання проблем 
ветеранів ми боролися за створення 
міністерства. На жаль, за рік його ді-
яльності результатів роботи не видно», 

– підкреслив підполковник, ветеран 
російсько-української війни Сергій 
Акимович.

Він наголошує, що одна з найбіль-
ших проблем ветеранів – це поруше-
ні проти них ще у 2014-2015 роках 
кримінальні справи. Головна причина 
цього – відсутність чіткого законодав-
ства.

«За даними деяких правоохорон-
них організацій, майже 8000 ветеранів 

сьогодні переслідують законом з різ-
них причин. Ми віримо в те, що все-та-
ки нам вдасться домогтися справед-
ливості у захисті їхніх прав», – додав 
Сергій Акимович.

Засновник та координатор громад-
ської організації «Комітет визволення 
політв’язнів» Микола Коханівський роз-
повів, що їхня організація захищає 

політв’язнів з 2011 року. Нині у їхніх 
списках – більшість добровольців.

Волонтерка Лілія Сулейманова роз-
повіла, що ув’язнені добровольці 
розформованого батальйону МВС 
«Торнадо» сидять вже п’ятий рік, 
останніх півтора року – в камерах-оди-
ночках. 

Народний депутат Ірина Констан-
кевич закликала високопосадовців 
врешті почути проблеми бійців.

В УКРАЇНІ ЗАРЕЄСТРОВАНО МАЙЖЕ 370 ТИСЯЧ ОСІБ, ЯКІ 
МАЮТЬ СТАТУС УЧАСНИКА БОЙОВИХ ДІЙ У РЕЗУЛЬТАТІ 

ВОЄННИХ ДІЙ НА СХОДІ.
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Волинь» 3

imk.net.ua – ОФІЦІЙНИЙ САЙТ НАРОДНОГО ДЕПУТАТА ІРИНИ КОНСТАНКЕВИЧ

Топ-5 тем січня

У Верховній Раді створили нове 
міжфракційне об’єднання «Велика 
Волинь». Його співголовами обрали 
народного депутата, членкиню де-
путатської групи «За майбутнє» Ірину 
Констанкевич та народного депутата 
від «Слуги народу» Олександра Алік-
сійчука. До складу об’єднання увійшло 
20 нардепів, серед яких волинські 
– Ігор Палиця, Ігор Гузь, Степан Івахів,  
Вячеслав Рубльов, Валерій Стернійчук.

«Наш електорат на Волині давно 
хотів бачити, що ми монолітні, що ми 
гуртуємося, щоби в нашій роботі була 
єдність, незалежно від політичної 
приналежності. Ми невелика область, 
депутатів у нас небагато. Тому поради-
лися між собою, провели перемовини з 
депутатами від інших груп та фракцій 

і зійшлися на тому, що справа на часі, 
– пояснює Ірина Констанкевич. – На-
разі в нашій спільноті ті депутати, які 
є волинянами за пропискою і похо-
дженням та представляють Волинську, 
Рівненську і Житомирську області. Але 
хочемо згодом долучити й інших депу-
татів, які мають зв’язки з нашим краєм. 
Усе – заради ефективності й резуль-
тативності у вирішенні низки спіль-
них проблем. Зрештою міжфракційні 
об’єднання мають дистанціюватися від 
політичної складової. Завдяки цьому 
буде змога працювати над важливими 
локальними темами». 

Закон «Про медіа»

Освіта і зарплати педагогів

4

5

Комітет з питань гуманітарної та 
інформаційної політики Верховної 
Ради нині працює над законопроєктом 
№2693 «Про медіа». Документ, по суті, 
буде об’єднувати кілька застарілих за-
конів, які стосуються регулювання різних 
сфер засобів масової інформації, проте 
законопроєкт має низку новацій. Аби об-
говорити важливість ухвалення згадано-
го проєкту закону й проаналізувати його 
позитивні та негативні боки, народна 
депутатка Ірина Констанкевич 28 січня 
ініціювала зустріч із керівниками волин-
ських засобів масової інформації. 

Учасники обговорення дійшли кон-
сенсусу: загальні положення, що стосу-
ються сфери медіа як такої, зі змінами 

Законопроєкт 0901 «Про повну за-
гальну середню освіту», який Верховна 
Рада розглянула у другому читанні, – 
компромісний та такий, що відповідає 
реаліям суспільного життя. Водночас 
він є перехідним. Про це у своєму 
виступі під час обговорення документа 
наголосила народний депутат Ірина 
Констанкевич.

«Руйнувати освіту через революцій-
ні зміни вважаю недоцільним. Освіту 
можна змінювати лише тоді, коли ми 
маємо для цього достатні фінансо-

во-матеріальні ресурси. І в контексті 
цього я не бачу, щоб уряд підтримував 
середню, вищу, позашкільну освіту 
такою мірою, аби говорити про рево-
люційні зміни», – зазначила нардеп.

Ірина Констанкевич наголосила, що 
належна освіта має бути доступною 
не лише для міських, а й для сільських 
дітей.

«Чому ми маємо рівень знань дітей 
з англійської, математики у сільських 
школах часто на низькому рівні? Ви по-
дивіться, скільки там учителів працює 

та поправками можуть бути підтримані 
в парламенті. Щодо окремих напрямків 
ЗМІ, то по них треба ухвалювати окремі 
закони, бо в кожного – своя специфіка. 

Зокрема звернуто увагу на наступні 
моменти (коротко): 

 загальні положення, що стосують-
ся сфери медіа як такої, зі змінами та 
поправками можуть бути підтримані в 
парламенті; 

 звернути увагу на положення зако-
нопроєкту, які стосуються регулювання 
друкованих ЗМІ;

 зважаючи на те, що, згідно із до-
кументом, регулятором щодо усіх медіа 
виступатиме Національна рада з питань 
телебачення і радіомовлення, доцільно 

і за які копійки», – зауважила парла-
ментар.

«Допоки український вчитель не 
буде отримувати гідну зарплату – таку, 
яка хоча б була в 10 разів меншою за 
зарплату наших міністрів культури чи 
закордонних справ, доти український 
вчитель буде на маргінесі. Підтримай-
мо українського вчителя гривнею», – 
додала Ірина Констанкевич.

За законопроєкт «Про повну за-
гальну освіту» проголосували 327 на-
родних депутатів. Ірина Констанкевич 
подала до нього 42 правки, 24 з яких 
враховано.

було б поставити питання про чітку гра-
дацію нового кола її повноважень; 

 подумати над тим, у який спосіб 
відтепер буде висвітлюватися діяльність 
органів влади; 

 попрацювати з термінологією, яка 
означена у законопроєкті; 

 звернути увагу на те, що з доку-
мента «випало» поняття «редакційного 
статуту»; 

 вилучити пункт щодо аналогового 
телебачення, адже Україна вже пере-
йшла на цифрове телебачення;

 викликає несприйняття запропоно-
вана система штрафних санкцій за пору-
шення, вимога перереєстровувати ЗМІ, в 
яких є чинні реєстраційні свідоцтва, хоча 
прагнення ввести в правове поле інтер-
нет-сайти заслуговує на схвалення; 

 велику засторогу викликав пункт 
«перелік осіб, які створюють загрозу 
національному медіапростору України, 
в позасудовому порядку визначатимуть 
члени Нацради»; 

 у розділі щодо мовлення громад 
передбачити положення, які стосуються і 
друкованих медіа.

Жоден з учасників багатогодин-
ної дискусії не підтримав закон, який 
зініціював міністр Володимир Бородян-
ський, щодо «боротьби з дезінформа-
цією». Медійники переконані, що цей 
документ «вб’є» свободу слова в Україні.


